
Bijdrage Gemeentebelangen-BBB opiniërende bespreking Ravijn d.d. 15-04-2025. 
 
 
Afgelopen maanden onze inwoners en ondernemers via mededelingen vanuit diverse 
communicatie lijnen kunnen lezen en horen dat Midden-Drenthe forse bezuinigingen 
kunnen verwachten.  
Deze bezuinigingen zijn voor een groot deel het gevolg van “Het Ravijn”. 
Maar wat is nu “Het ravijn”, in 2021 heeft het toenmalige kabinet Rutte 4 ( VVD, D66, CDA 
en CU ) geopperd dat de rijksfinanciën er zo goed voorstonden dat er geld genoeg was 
om een aantal grote problemen, zoals klimaat en stikstof,  aan te kunnen pakken. 
Er werd bij elkaar zo’n € 60 miljard gereserveerd en dit zou gen eUect hebben op de 
overheidsfinanciën. 
Echter stak het Centraal planbureau hier een stokje voor. 
Volgens het CPB moesten de plannen structureel gefinancierd worden, met als gevolg 
een enorme overheidsschuld op lange termijn. 
De oplossing werd gevonden in een gewijzigde financieringssystematiek vanaf 2026 voor 
gemeenten en provincies voorgesteld.  
Met naar nu blijkt met alle gevolgen van dien, Het Ravijn! 
 
Voor Midden-Drenthe betekend dat het tekort in 2028 oploopt tot ruim € 5,2 miljoen. 
Om de komende jaren een sluitende begroting voor te kunnen leggen heeft de ambtelijke 
organisatie de afgelopen maanden getracht om voldoende bezuinigingsvoorstellen voor 
2026 en de jaren daarop inzichtelijk te krijgen. 
In totaal zijn er 123 voorstellen uitgewerkt die tot 2028 een bedrag van € 12 miljoen 
behartigen. 
 
Deze voorstellen zijn door het College tegen het licht gehouden en de vanuit het College 
voorgestelde bezuinigingen zijn samengevat in het voorliggend voorstel Ravijn. 
 
Deze voorstellen zullen een grote impact hebben op inwoners, ondernemers, 
verenigingen, organisaties en staat van onderhoud van gebouwen, wegen en 
sportvoorzieningen in onze gemeente. 
 
Wat gaan deze bezuinigingen ons financieel brengen op lange termijn, rampspoed of 
geluk? 
 
Wat ons heeft verbaasd is dat er geen extra bezuinigingstaak voor onze organisatie is 
opgelegd. We houden het op natuurlijke uitstroom van personeel die eventueel niet 
opnieuw worden ingevuld. “ De slager keurt zijn eigen vlees” en doet dus niets extra’s. 
Wat ons betreft zou onze organisatie minimaal een percentage van 10% of meer van de  
totale personeelsbegroting moeten bezuinigen. Dit zou wat ons betreft evenredig en 
eerlijk zijn ten opzichte van andere organisaties en verenigingen die door de voorstellen 
hard worden getroUen.  
 
Een bezuiniging van 10% op onze organisatie levert wat ons betreft meer op dan het niet 
meer gratis verstrekken van vergaderlunches en avondmaaltijden, het bedrag hiervoor is 
wat ons betreft te verwaarlozen.  



Ook het overstappen van papieren bekers naar porseleinen bekers zet wat ons betreft 
geen zoden aan de dijk, wat zijn de kosten voor personeel, energie en het schoonmaken, 
en vervangen van porseleinen bekers?  
 
Of wat te zeggen van de afsluitende borrel na raadsbijeenkomsten en vergaderingen die 
door raads- en commissieleden zelf bekostigd dienen te worden. Het nazitten na een 
vergadering is juist goed om de verhoudingen in de raad en commissie op een goed peil 
te houden, want wie niet kan delen, kan ook niet vermenigvuldigen. 
 
Gisteren hebben we het verslag met daarin de samenwerkingsafspraken van informateur 
Sandra Korthuis ontvangen met als titel: De toekomst van Midden-Drenthe 
De heer Leistra verwoorde het als een toekomst voor de jeugd van Midden-Drenthe. 
Echter zien we in de voorstellen Ravijn dat onze jeugd van Midden-Drenthe het zwaar 
voor de kiezen zal krijgen. 
Bezuinigingen op jeugdhulp, buitensport accommodaties, sportsubsidies en 
gezondheidszorg ( sport en bewegen ).  
Ouders en verzorgers zullen misschien keuzes moeten maken om hun kinderen wel of 
niet te laten sporten.  
Kortom, er zijn teveel onderwerpen die consequenties zullen hebben op onze 
samenleving, welzijn en zorg. 
 
Maar gelukkig kan onze ambtelijke organisatie, na de renovatie van het gemeentehuis, in 
een gezonde en warme werkomgeving hun werkzaamheden uitvoeren, als er niet thuis 
wordt gewerkt. 
 
Wij zijn nog steeds van mening dat een investering van 15,4 miljoen, in een 25 jaar jong 
gebouw, niet strookt met de bezuinigsvoorstellen voor inwoners, ondernemers 
verenigingen en organisaties. 
 
 
 


